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שנים שבהם לקחנו את היכולות שלנו,  4-5"אנחנו במסע של 
ימים במלחמת  34 -והכפלנו אותם פי ארבע. מה שידענו לעשות ב

 שעות" 48 -לבנון השניה, אנחנו יודעים היום לעשות ב
 מפקד חה"א, האלוף אמיר אשל בכנס הרצליה של המכון למדיניות ואסטרטגיה במרכז הבינתחומי

מפקד חה"א, האלוף אמיר אשל בכנס הרצליה של המכון 
 למדיניות ואסטרטגיה במרכז הבינתחומי:

חמש שנים שבהם  -"אנחנו במסע של ארבע
לקחנו את היכולות שלנו, והכפלנו אותם פי 

ימים במלחמת  34 -ארבע. מה שידענו לעשות ב
 48 -לבנון השניה, אנחנו יודעים היום לעשות ב

 שעות"
  

של המכון למדיניות  17-במסגרת היום השני של כנס הרצליה ה
פקד חיל האוויר, האלוף מ ואסטרטגיה במרכז הבינתחומי נשא דברים

, והתייחס לאתגרים האסטרטגיים בפניהם עומדת ישראל אמיר אשל
במזרח התיכון. לדבריו, "קיים מפגש אינטרסים יוצא דופן וחריג בין 
מדינת ישראל למדינות האזור בהקשר של לחימה בטרור. לצה"ל 
ולזרועות המודיעין, להם יש תפקיד מאוד משמעותי בתחום דיפלומטיה 

ווירית, והיכולת לממש את האינטרסים של מדינת ישראל ולתמוך א
   באינטרסים של שותפים נוספים בסביבה.

מרכיב שהדריך אותנו בצורה משמעותית הוא כיצד אנחנו משמרים את היכולת המבצעית שלנו ולעמוד בהישג הנדרש 
 ף של הסלמה למלחמה, זו דילמה קשה".אל מול חוסר הרצון להגיע להסלמה. לפעול באופן נחוש ואפקטיבי מתחת לס

בנאומו ציין האלוף אשל כי, "בתקופה האחרונה נכנסו פרמטרים שהופכים את הדילמה להרבה יותר מורכבת: אנחנו 
רוצים לשמר את חופש הפעולה שלנו ולא רוצים לפגוע בכאלה שלא רוצים לפגוע, השמים במזרח התיכון צפופים 

וא עניין של שניות. אסור לטעות פה. לפעולות מאוד, הרבה יותר מהעבר. ישנן סוגיות שההבדל בין הצלחה לניצחון ה
שלנו במערכה שבין התחממות, מעבר להסרת האיומים, יש עוד אפקט נוסף שימדד בראיה לאחור. המצרף של מה 

אי  -שאנחנו עושים, התוצאות שידועות לאויבים שלנו, בעיניי מרחיקות מלחמה. האם זה מבטיח שלא תהיה מלחמה?
 אפשר להבטיח".

חס לזירה הצפונית אמר האלוף אשל כי, "כתוצאה ממה שקורה בעיקר בסוריה, אבל לא רק, יש הרבה צדדים בהתיי
שיש להם אינטרס לרסן את האפשרות של מלחמה בין ישראל וחיזבאללה או גורמים אחרים. עבורנו זוהי הזדמנות, כי 

בזירה הצפונית, אנחנו צריכים לפעול בכל  זה נותן לנו זמן להעצים את כוחנו. הם עסוקים בשלהם. אם תפתח מלחמה
חמש שנים שבהם לקחנו את היכולות שלנו, והכפלנו אותם פי ארבע.  -הכוח שלנו מהפתיחה. אנחנו במסע של ארבע

שעות. זו עוצמה שהיא לא  48 -ימים במלחמת לבנון השניה, אנחנו יודעים היום לעשות ב 34 -מה שידענו לעשות ב
 התפתחות ליניארית".

עוד הוסיף אשל, "במלחמה הבאה אנחנו נדרש להילחם תחת אש בבסיסים שלנו וזה בהחלט גורם משפיע. 
משקיעים המון בלייצר גורם יציבות בכל מצב ולהשיג עליונות אווירית יותר ממה שהיה בעבר בשמיים   אנחנו

נפגעים אזרחים,  0 -אנו שואפים להלבנוניים. אנחנו פועלים רבות להקטין את היקף הפגיעה באזרחים בכל מלחמה. 
אני לא משלה את עצמי. בכל מלחמה יפגעו אנשים שלא התכוונו לפגוע בהם. יש לי המלצה לתושבי  0אבל זה לא יהיה 

לבנון, מכיוון שחיזבאללה בחר להישאר באזורים האלה, אם לפני פרוץ האירועים או מיד בתחילתם יעזבו תושבי לבנון 
 עו".את הבתים, הם לא יפג

מזרח התיכון השתנה באופן דרמטי מי ערב  2011בהתייחס למצב במזרח התיכון אמר מפקד חיל האוויר כי, "בשנת 
מיליארד  200 -שזה לא יקרה שוב? היקף מכירות הנשק במזרח התיכון בשנים האחרונות ובשנים הבאות עומד על בכ

פוטנציאלית במדינת ישראל ובחלקו פוגע ביכולת של חיל דולר מרביתם, בתחום של חיל האוויר. נשק זה יכול לפגוע 
שנה ולהגיד אופס,  10-20האוויר להשיג עליונות אווירת במזרח התיכון. אנחנו לא יכולים לקום יום אחד בבוקר בעוד 

את זה שכחנו. אני לא בא עם תחזית אפוקליפטית של מזרח תיכון מתמוטט מחר בבוקר. המוכנות שלנו למלחמה היא 
 רק בזירה הצפונית, אנחנו צריכים להיות מוכנים בכל הזירות". לא

, שנערך על ידי המכון למדיניות ואסטרטגיה במרכז הבינתחומי הרצליה, מתמקד השנה בבחינת 17 -הרצליה ה  כנס
לעצמאותה. הכנס מפגיש אישים  70 -מאזן ההזדמנויות, הסיכונים והאתגרים עימם מתמודדת ישראל, בפרוס שנת ה

כירים מהארץ ומעולם בתחומי הממשל, הביטחון, העסקים והאקדמיה, ידון בסוגיות הלאומיות, האזוריות והעולמיות ב
 .המונחות על סדר היום
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